
Vážené dámy a pánové, pane ministře, 

vítám Vás na dnešní valné hromadě, vítám mezi námi Ministra zemědělství České 

republiky pana Ing. Mariana Jurečku. Věřím, že dnešní jednání bude probíhat v lepším 

duchu, než mimořádná valná hromada v září letošního roku. Scházíme se zde, abychom 

zhodnotili letošní rok.  

Rok 2015 je výjimečný tím, že se koná Evropská výstava ve Francouzských Metách, které 

se ČSCH účastní. Hned týden na to celostátní výstava v Lysé nad Labem, jako mistrovství 

v chovu drobného zvířectva s meziokresní soutěží. O týden později je výstava Moravy a 

Slezska Přerov. 

ÚV ČSCH se na svém zasedání sešel celkem osmkrát. Účast byla téměř 100%, pouze 

přítel Ing. Kroft, se dvakrát omluvil ze zdravotních důvodů a jednou přítel Vilhelm. 

V měsíci březnu, ze zdravotních důvodů rezignoval na funkci místopředsedy Ing. Miroslav 

Kroft a nástupce do funkce místopředsedy navrhl přítele Bayera Jaroslava, který byl 

jednohlasně všemi ostatními členy ÚV zvolen. 

V letošním roce proběhlo doplnění uvolněného místa na sekretariátu svazu. Na mateřskou 

dovolenou odešla sekretářka Linda Strelcová - Kabátová, na její místo byla ve výběrovém 

řízení vybrána na dobu určitou paní Kateřina Popelková, která se na tomto postu  rychle 

zapracovala. Dále byla rozšířena redakce časopisu chovatel o poloviční úvazek, slečnu 

Marii Honetschlägerovou. Po odchodu účetní paní Machytkové, byla ve výběrovém řízení 

vybrána účetní firma NOMITA s.r.o. Fyzická osoba se žádná nepřihlásila. 

Letos bylo zahájeno vkládání spolků do spolkového rejstříku, vedeného u Rejstříkového 

soudu. Celý tento proces, musí být hotov do 31.12.2016. Vklad je zpoplatněn částkou 

jeden tisíc korun. Po jednáních s panem Premiérem a zástupcem Ministerstva 

spravedlnosti, vláda na svém jednání schválila vládní nařízení, kde na osmnáct měsíců 

odložila zpoplatnění. Termín úlevy vyprší, 30.6.2015 a po tomto datu, bude zase platit co 

vklad to tisíc korun. Je tedy potřeba, stihnout vše do daného termínu. Zde Vás vyzívám, 

k součinnosti se sekretariátem a zdárnému splnění této povinnosti. 

ÚV ČSCH na svých zasedáních pravidelně kontroluje čerpání finančních prostředků a 

dodržování rozpočtu, který byl schválen na 23. VH v Olomouci, 29.11.2014. Pravidelně 

jsou předkládány zprávy ÚKK, ke kterým jsou přijímána usnesení. 

V letošním roce byl ukončen soudní spor s panem JUDr. Sontágem, který byl vyhrán a 

rozsudkem potvrzeny právní náklady ve výši 91 050,- Kč. Celkem nám bylo vyplaceno 

1 107 168,-Kč. Druhá kauza, která byla ukončena v náš prospěch, byl spor s paní 

Tauberovou, opět s náhradou právních služeb, ve výši 248 037,20 Kč. Celková vysouzená 

částka tak byla vyplacena na účet svazu ve výši 2 065 312,-Kč. Dnes nám zůstávají soudní 

spory dva, s Labskou investiční společností a spor o část pozemků pod budovou svazu 

v Praze Maškova3, kde sídlí sekretariát. 



Dvakrát jsem byl na pracovní cestě v zahraničí, v květnu ve Švýcarsku, kde bylo 

předmětem jednání přeshraniční spolupráce a čerpání prostředků z Evropského 

parlamentu. Právě Švýcaři byli organizátory a bylo dohodnuto, že se vypracuje návrh 

spolupráce v rámci států Evropské unie a sousedících zemí. Pro nás z toho plyne 

spolupráce s Německem, Rakouskem, Slovenskem a Polskem.  Druhá cesta byla právě do 

Německa, kde Němci mají snahu uzavřít smlouvu mezi svazy o spolupráci pořádat 

klubové výstavy. Na obou cestách bylo dohodnuto, že pořádající země schůzek, vypracují 

návrhy smluv o spolupráci. Zatím se jedná o podobě návrhu smluv. V listopadu loňského 

roku, proběhlo jednání mezi naším svazem a Slovenským svazem o spolupráci při 

pořádání celostátních výstav. Předpoklad je jednou na Slovensku a druhý rok u nás. Letos 

v prosinci proběhne výstava v Nitře, kde nás Slovenský svaz požádal o spolupráci a účast. 

V časopise chovatel byly otisknuty podmínky a přihláška.  

V září jsem byl pozván na jednání do Bruselu, přímo do Evropského parlamentu, kde byla 

schůzka zástupců chovatelů masožravých kožešinových zvířat. Pořadatelem byla Evropská 

organizace s názvem Europen Fur Breeders Association (EFBA), kde jsem zastupoval 

chovatelé našeho svazu a zároveň mi byl předán oficiálně dekret o vstupu našeho svazu do 

asociace EFBA, která zastupuje všechny chovatele ve světě. Tato organizace sídlí 

v Evropském parlamentu, kde má i oporu v europoslancích a čerpá prostředky z rozpočtu 

parlamentu. Zde jsem presentoval náš svaz a chovy našich chovatelů. Oficiální přijetí 

Českého svazu chovatelů bylo schváleno 7.září letošního roku. 

V průběhu roku bylo zahájeno jednání o vstupu ČSCH do Agrární komory České 

republiky, kde jsou zastoupeny všechny svazy, jenom náš nebyl zastoupen. Schválení 

vstupu proběhlo začátkem října a náš vstup je platný od 1.1.2016. Výhodou členství, je 

možnost legislativní pomoci v parlamentu, při schvalování zákonů, které je možné právě 

prostřednictvím AG připomínkovat. Dále případná pomoc při změně zákonů, jako při 

přeřazení nutrie z kožešinových zvířat do hospodářských, aby bylo možné prodávat 

legálně maso. Změna zákona na přeřazení nutrie je v současné době ve fázi zpracovávání. 

Další možností, je finanční stránka. 

Náš svaz dále spolupracuje s firmou Sabe na zajištění pohárů a čestných cen na výstavy 

pořádané v rámci svazu s výraznou slevou. Další spolupráce je se společností  De Heus, na 

zakrmování výstav a pořízení plaket na listopadovou soutěž mezi okresy, Mistrovství 

České republiky v chovu drobného zvířectva. Na tuto výstavu dodá firma De Heus ceny a 

pro vítězný okres krmení, tak jako v loňském roce. Dalším sponzorem této výstavy je 

Mikrob Čebín a společnost Tonak a.s. Ceny budou předány při slavnostním zahájení 

výstavy v Lysé nad Labem v pátek, za účasti Ministra zemědělství a zástupců sponzorů a 

pozvaných hostů. 

Podařilo se nám v letošním roce navázat spolupráci s výstavištěm Flora Olomouc, kde 

proběhne příští rok, druhý víkend v září výstava mladých králíků a mladé drůbeže. Po 

navázání spolupráce, jsme oslovili Ministra zemědělství s žádostí o podporu při pořádání 



této výstavy. Po několika schůzkách, ministr slíbil nákup nového výstavního fundusu pro 

výstavy v Olomouci, kde bude fundus uskladněn s možností zapůjčení pro moravskou část 

země. Tím budou pro potřeby výstav dva fundusy.  

Byla uzavřena rámcová smlouva se společností TONAK a.s., na základě které ČSCH 

obdrží z každého kilogramu vykoupených králičích kožek smluvním výkupcem Tonaku 

z řad členů ČSCH 1,- Kč. Předpokládaný příjem pro ČSCH je cca 300.000,- Kč ročně. 

Hospodaření v roce 2014 bylo pro svaz uzavřeno s výsledkem 1 500 000,-Kč v plusu. 

Myslím si, že můžeme být spokojeni, je to opět po předchozím roce plus a ještě navýšení.  

Usnesení 23. valné hromady 

1. Valná hromada pořádaná 29.listopadu 2014 v Olomouci, nám uložila rozeslat 

opravenou rozvahu za rok 2013 na OO ČSCH spolu s výkazem zisků a ztrát, bylo 

splněno.   

2. Vyhlášení doplňujících voleb do ÚV a ÚKK, též splněno.  

3. Rozeslání doplněného ustanovení návrhu stanov s vyznačením, co vyžaduje NOZ 

bylo do termínu splněno.  

4. Vyhlášení připomínkového řízení, proběhlo. 

5. Soustředěné písemné připomínky k návrhům stanov ČSCH rozeslat na nižší 

organizační složky bylo splněno, zde byla diskuze na MVH, že některé okresy toto 

neobdržely. Vše se dá doložit odesláním emailu, kde jsou uvedené adresy příjemců.  

6. Mimořádná valná hromada byla na září svolána a proběhla v termínu 12.9.  

7. Svolání valné hromady do termínu  5.12. splněno.  

8. Do struktury výnosů z činností ÚOK zařadit plánované výnosy splněno. 

9. Každoroční vyhodnocování plnění plánů rozpočtu u jednotlivých ÚOK v daném 

roce a vést kumulované saldo jednotlivých ÚOK je plněno průběžně. 

10. Plán investic a technického zhodnocení na rok 2015 byl zpracován a rozeslán na OO 

ČSCH v termínu. 

 

Letos byl vydán dotisk vzorníku plemen drůbeže, ten je možné zakoupit v distribučním 

středisku. 

 

V měsíci srpnu se konala olympiáda mládeže, pořadatelem byla ZO chovatelů okrasného a 

exotického ptactva Ostrava – Zábřeh. Hlavními organizátorkami byly Zdeňka Žitníková a 

Zdeňka Klimková. Oběma patří obrovské poděkování, jakož i všem, co se na průběhu a 

organizaci olympiády podíleli. 

 



Financování komisí, se od roku 2012 do návrhu rozpočtu na rok 2016 výrazně navýšilo. U 

holubů je navýšení 4,61 krát oproti roku 2012. Králíkářům, se navýšilo 3,6 krát a 

drůbežářům 3,03 krát. Myslím si, že podpora chovatelství, ze strany ÚV je znát. 

Rozpočet  2012    2016 

Holubi   90 000,-  415 000,- 

Králíci 100 000,-  360 000,- 

Drůbež 158 000,-  480 000,- 

 

Při pracovním nasazení, došlo k pochybení GS při výkonu funkce, výsledek bude 

podrobně přednesen na valné hromadě, momentálně je vše ve fázi šetření a dokazování. 

 

Vážení přátelé, děkuji za pozornost, a přeji klidný, ničím nerušený průběh valné hromady. 

 

          Milan Kotyza  

 


